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PROTOKÓŁ nr XXXII/2017 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 kwietnia 2017 r. w godzinach 1000 – 1320 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Karol Korneluk  

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Andrzej Łuczaj  

12. Wojciech Malesiński    

13. Józef Wiesław Murawko  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec  

16. Anna Ruszewska 

17. Irena Bożena Schabieńska 

18. Sławomir Jan Szeszko  

19. Piotr Wasiukow 

20. Bogdan Bezdziecki 

21. Grzegorz Gorlo 

   22.  Zdzisław Koncewicz  

   23.  Andrzej Turowski   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, prezesi 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXXII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Łukasza Kurzynę 

- Zastępcę Prezydenta Miasta,  Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków 

zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, 

sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

Przewodniczący poinformował, że na wniosek Prezydenta Miasta, ujęte w planie pracy Rady 

Miejskiej do rozpatrzenia w kwietniu projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki w 2017 r. oraz Informacji z konsultacji 

i projekt uchwały w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób 

Niepełnosprawnych Miasta Suwałki na lata 2017-2021 procedowane będą w terminie 

późniejszym. 

Wnioski stanowią załączniki nr 6-7 do protokołu.   

G. Gorlo zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 5. „Podjęcie stanowiska Rady 

Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Karty Samorządności”. Radny stwierdził, że nie 

wie czyj to wniosek, nie jest podpisany i od strony formalnej jego wprowadzenie nie powinno 

mieć miejsca. 

W. Pająk zgłosił wniosek o utrzymanie w porządku obrad projektu uchwały z punktu 5. 

„Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Karty Samorządności”. 

Dodał, że zgodnie z § 23 Statutu Miasta możemy wyrażać opinie i stanowiska ważne dla 

mieszkańców.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Głosowanie nad wnioskiem  o zdjęcie punktu 5 z porządku obrad :   

 za podjęciem                 – 8 radnych,   

 przeciw       – 14 radnych, 

  wstrzymał się      – 0. 

Wniosek nie został przyjęty. 

J. Juszkiewicz zapytał dlaczego w materiałach nie ma wniosku o podjęcie stanowiska. 
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Z. Przełomiec odpowiedział, że wniosek został skierowany do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Suwałkach, stąd nie musiał być umieszczony w materiałach sesyjnych . 

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXI/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 marca  2017 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  w 

Suwałkach od dnia  29 marca 2017 roku.   

5. Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie Przyjęcia Karty Samorządności. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej  

Rady Miasta Suwałki.  

7. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

8. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2016 rok. 

9. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

w 2016 roku. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego 

Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2016 r.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach.  

12. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2018 rok.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 

konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu 

miasta na 2018 rok.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Mariana Buczka. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia  w drodze przetargu 

nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Sportowej  w  Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.                            

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2017–2035.  

21. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Zamknięcie obrad. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXXI/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 marca  

2017 roku.    

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXXI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 24 

kwietnia 2017 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXXI/2017 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  w 

Suwałkach od dnia  29 marca 2017 roku.  

Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  29 marca 2017 roku  została przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 8  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie Przyjęcia Karty 

Samorządności. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że grupa radnych Rady Miejskiej  Suwałkach złożyła podpisany 

przez siebie wniosek o podjęcie stanowiska w sprawie przyjęcia Karty Samorządności.                                                     

W treści wniosku poinformowano, iż w dniu 16 marca 2017 r. w Warszawie odbyło się Forum 

Samorządowe z udziałem około półtora tysiąca przedstawicieli samorządów z całego kraju. 

Samorządowcy wyrazili swój niepokój i zdecydowany sprzeciw wobec zapowiadanym 

zmianom prawa samorządowego w Polsce, zabiegom w kierunku centralizacji kompetencji 

danych gminom, powiatom i województwom.     

Przedłożony  dokument pod nazwą Karta Samorządności,  wzywa rządzących i stanowiących 

prawo do przestrzegania i szanowania konstytucyjnych zasad ustroju naszego państwa.    

Zgodnie z oczekiwaniem wnioskodawców oraz  oparciu o § 23 i § 37  Statutu Miasta  Suwałk 

Przewodniczący wniósł pod obrady projekt Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w 

sprawie przyjęcia Karty Samorządności. Ponadto poinformował, że powyższa sprawa 

omówiona została na spotkaniu przewodniczących Klubów radnych i przedstawicieli  

ugrupowań funkcjonujących w Radzie w dniu 18 kwietnia br.. 

Wniosek  stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   
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G. Gorlo zabrał głos, wyrażając krytykę dla wnioskodawców stanowiska. Wymienił sprawy 

jakimi należy się zająć, aby usprawnić działanie państwa i samorządu. Stwierdził, że Karta 

Samorządności kojarzy mu się z „ korytem”, do którego przytwierdzeni są zagrożeni utratą 

stanowisk. Dodał, że jest potrzeba „ przewietrzenia samorządów” z ludzi, którzy od wielu 

kadencji zasiadają w Radzie jedynie dla własnych korzyści materialnych. 

Z. De- Mezer poddał krytyce słowa przedmówcy. Zacytował kilka zdań z Karty Samorządności 

stwierdzając, że chciałby, aby zawarte tam wartości demokratyczne były trwałe i niezmienne. 

Przytoczył kilka przykładów jak niewłaściwie, obecna władza rządowa, traktuje samorządy. 

Omówił reformę oświatową, jako przykład niedemokratycznego postepowania rządu, 

wyliczając jej liczne błędy. 

I. Schabieńska zwróciła uwagę, że wypowiedź z. De- Mezera była nie na temat. 

B. Bezdziecki stwierdził, że Karta Samorządności jest zwykłym politycznym manifestem 

inspirowanym przez środowiska polityczne. Dziwi się, że Pan Prezydent daje się wciągać w 

tego rodzaju gierki polityczne. Zapytał, czy strona rządowa jest nieprzychylna dla Suwałk. 

Z. Grajek stwierdził, że wszystko jest działaniem politycznym. Odwołując się do historii 

przestrzegał przed centralizacją państwa. 

W. Murawko wspomniał o mniejszych środkach finansowych w subwencji oświatowej. 

Przytoczył kwoty jakie trzeba zabezpieczyć w budżecie miasta, aby zabezpieczyć zadania 

oświatowe. Wspomniał także o centralizacji podatku VAT, która wpływa niekorzystnie na 

finanse miasta. 

K. Korneluk wyraził opinię na temat próby interwencji w samorząd. Stwierdził, że 

decentralizacja władzy jest jedyną i właściwą drogą demokracji.  

W. Pająk wyraził opinię krytyczną o działaniach rządu zmierzających do ograniczenia 

działalności organizacji pozarządowych.  

C. Renkiewicz podsumowując stwierdził, że najgorszym rozwiązaniem dla samorządu jest 

jego opanowanie przez partie polityczne. Przez 27 lat wypracowane zasady demokratycznej 

samorządności funkcjonowały prawidłowo i nie należy tego burzyć. Podkreślił dobrze 

układającą się współpracę naszego samorządu z władzami centralnymi. Zapowiedzi zmian na 

płaszczyźnie funkcjonowania samorządu, odebranie wielu kompetencji, powoduje wiele obaw 

i wywołuje sprzeciw.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem stanowiska: 

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych, 

 wstrzymał się      –  0. 

 

Z. Przełomiec stwierdził, że większością głosów  zostało przyjęte  Stanowisko sprawie przyjęcia 

Karty Samorządności. 
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Stanowisko stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej  

Rady Miasta Suwałki. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że obowiązujący Statut Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki 

ustanowiony został uchwałą nr XIX/215/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 27 kwietnia 

2016 roku. Część zapisów i regulacji stosowanych na przestrzeni ostatniego roku wymaga 

zmian m.in. z uwagi na reformę oświaty. Radni Młodzieżowej Rady na VI sesji w dniu 12 

kwietnia 2017 r. podjęli uchwałę o propozycjach wprowadzenia zmian  w statucie. Złożone 

propozycje stanowiły podstawę do wypracowania projektu uchwały, który został państwu 

radnym dostarczony. W związku z brzmieniem art.5b ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 o 

samorządzie  iż Rada gminy powołując młodzieżową radę gminy nadaje jej statut. Wniósł o 

podjęcie przedmiotowej uchwały w zaproponowanym brzmieniu.  

Wniosek stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/384/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

w sprawie powołania Młodzieżowej  Rady Miasta Suwałki 

-stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Ocena zasobów pomocy społecznej. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że Ocena zasobów pomocy społecznej była przedmiotem 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  w dniu 25 kwietnia br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 13 do protokołu.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Z. Przełomiec stwierdził, że Ocena zasobów pomocy społecznej, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 8 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2016 rok. 
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Z. Przełomiec poinformował, że sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji 

w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2016 rok. 

było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  w dniu 25 

kwietnia br.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Z. Przełomiec stwierdził, że Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego 

Policji   w Suwałkach oraz informacja  o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2016 

rok, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 9 

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2016 roku. 

 

Z. Przełomiec poinformował, że Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w 

zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2016 roku była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  w dniu 25 kwietnia br.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Z. Przełomiec stwierdził, że Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w 2016 roku , została przyjęta. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

-  załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 17  do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/385/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r  

w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli                 

w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

-  załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/386/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r  

w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli                 

w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2018 rok. 
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Z. Przełomiec, poinformował, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta na 2018 rok była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 18 kwietnia br., Komisji Oświaty i Wychowania oraz Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki w dniu 19 kwietnia br., Komisji Finansowo – Budżetowej w dniu 20 kwietnia 

br. oraz  Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 25 kwietnia br.  

Wniosek stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

   

Informacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2018 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                         

-  załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski - przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 26  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 29  do protokołu. 

 

W. Pająk wyraził pozytywną opinię na temat funkcjonowania w Mieście Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego i zwiększenia środków na zadania do realizacji w przyszłym roku. 

  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   
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 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

 

Uchwała Nr XXXII/387/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r  

w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w 

sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2018 rok 

- stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Bogdan Bezdziecki 

1. Radny zapytał o procedurę głosowania w sprawie zmian nazw ulic. Według radnego brak 

komisji i liczenie głosów budzi wiele wątpliwości. Radny zaproponował powołanie Komisji 

odpowiedzialnej za liczenie głosów, której praca będzie jawna. Komisja będzie pracowała            

o ustalonej i podanej do publicznej wiadomości godzinie i dniu. Dodatkowo, radny, proponuje 

aby prace komisji, w tym otwarcie urn odbyło się w sali 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

wraz z przekazem on-line. 

2.  Zwrócił uwagę na miejsce zbierania się młodzieży i jej niewłaściwe zachowanie w rejonie  

skrzyżowania ulic Mechaników i Żniwnej. Poprosił o częstsze patrole Straży Miejskiej i Policji 

w tym rejonie. Zaproponował wyłożenie kostką przestrzeni pomiędzy usytuowanym w tym 

rejonie  transformatorem a ogrodzeniem i odgrodzenie dostępu do tego miejsca za pomocą 

siatki ogrodzeniowej. 

Andrzej Łuczaj 

Radny zgłosił zły stan chodników na ulicy Klasztorna oraz poprosił Prezydenta o  wizję lokalną. 

Najgorszy stan chodników jest na odcinku od ulicy Spacerowej w stronę rzeki.  

Irena Schabieńska 

1. Radna zapytała o możliwość przyłączenia budynku mieszkalnego przy ulicy Hamerszmita 5 

do sieci ciepłowniczej.  

2. Zwróciła uwagę na to, że na ulicy Lipowej 26 został zdemontowany chodnik, w związku         

z montażem nowej lampy oświetlenia ulicznego, którego nie naprawiono. Radna prosiła                

o odtworzenie chodnika. 

3. Radna podniosła temat reformy oświaty i zapytała czy Miasto Suwałki otrzymało informację 

z ministerstwa o tym, że Suwałki nie otrzymają pieniędzy na reformę oświaty.   

Zdzisław Koncewicz 

Radny powtórnie zgłosił interpelację w sprawie poprowadzenia linii komunikacji miejskiej 

przez ulicę Hubala.  

Jacek Juszkiewicz 

1. Radny zapytał o powód zmiany terminu sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z 26 kwietnia 

2017r. na 25 kwietnia 2017r.. 

2. Zgłosił problem przejazdu dużej liczby samochodów ciężarowych przez ulicę Powstańców 

Wielkopolskich, które w ten sposób unikają spowolnionego ruchu na DK 8 w związku                     
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z zakazem wyprzedzania na odcinku przejazdu przez miasto. Prosił o interwencje 

odpowiednich służb oraz działania prewencyjne w tej sprawie. 

3. Poprosił o naprawę, wywołującej duży hałas, studzienki kanalizacyjnej na skrzyżowaniu ulic 

Powstańców Wielkopolskich i Partyzantów. 

Zbigniew De- Mezer 

1. Radny zapytał do czego będą obligowały Miasto Suwałki nowe zapisy krajowe dotyczące 

gospodarki odpadami komunalnymi.  

2. Poprosił o  przywrócenie przystanku komunikacji miejskiej przy dworcu PKP oraz 

ustawienie tam pełnej wiaty. 

Zbysław Grajek 

Radny zaproponował zakup i udostepnienie radnym Rady Miejskiej w Suwałkach, książek 

George Orwella „ Rok 1984”. 

Karol Korneluk 

1. Radny zwrócił uwagę na pogarszający się stan kostki brukowej na ulicy Kościuszki. 

2. Stwierdził niewłaściwe działanie termometru na nasłonecznionym rogu ulic Chłodnej                         

i Kościuszki. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Mariana Buczka. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

-  załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/388/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

 w sprawie zmiany nazwy ulicy Mariana Buczka 

- stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom.     

                 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

-  załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 35  do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/389/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

 w sprawie nadania nazw ulicom 

- stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia  w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 39  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/390/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia  w drodze przetargu nieruchomości 

przeznaczonej na cel publiczny                                                                                                        

- stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Sportowej  w  Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

- załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 43  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/391/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu 

ulicy Sportowej  w  Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 

Ad  pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.                            

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

- załącznik nr 45 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 46  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/392/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok 
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- stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 48 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 49  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXII/393/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2017–2035 

- stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

1. Prezydent poinformował, że każdy pełnoletni mieszkaniec ulicy, której nazwa podlegać 

będzie zmianie, otrzymał imienny list z prośbą o głosowanie na zgłoszone propozycje nazw. 

List  stanowił jednocześnie imienną kartę do głosowania z propozycjami nazw ulic. Do tej pory 

urny były przywożone do Urzędu Miejskiego gdzie urzędnicy liczyli głosy, co odzwierciedlone 

było w protokole. Prezydent dodał, że 2 maja o godzinie 9:00 w sali 26 Urzędu Miejskiego       

w Suwałkach odbędzie się otwarcie urn i liczenie głosów. Będzie również uruchomiony 

przekaz on-line. 

2. W kwestii zapytania związanego z niewłaściwym zachowaniem młodzieży  Prezydent polecił 

Straży Miejskiej częstsze kontrole  terenu wskazanego przez radnego,  szczególnie w czasie 

weekendu. Dodał, że  zostanie sprawdzona możliwość wyłączenia z dostępu do tyłów 

trafostacji i jeśli warunki techniczne na to pozwolą, zostanie to wykonane.   

Andrzejowi Łuczajowi 

Prezydent poinformował, że chodniki na ulicy Klasztornej będą remontowane według planu 

remontów. W chwili obecnej niezbędny jest plan rozbudowy sieci gazowniczej Polskiej Spółki 

Gazowniczej w tym rejonie. Po ułożeniu sieci gazowej, przekazana zostanie kostka brukowa, 

dla wykonawcy sieci, w celu odtworzenia chodników.  
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Irenie Schabieńskiej 

1. Prezydent poinformował, że budynek mieszkalny przy ulicy Hamerszmita 5 będzie w tym 

roku przyłączony do sieci ciepłowniczej. 

2. W sprawie odtworzenie chodników przy ulicy Świerkowej i Lipowej Prezydent 

poinformował, że prace zostaną  wyegzekwowane od wykonawcy remontu. 

3. W kwestii  subwencji oświatowej poinformował, że Miasto otrzymuje subwencję na całość 

zadań oświatowych. Niestety środki nie wystarczają na realizację zadań. Aby zabezpieczyć       

w pełni potrzeby suwalskiej oświaty  średnio brakuje Miastu około 30 milionów złotych. 

Zdzisławowi Koncewiczowi 

Prezydent przekazał informację, że liczba chętnych do korzystania z komunikacji miejskiej na 

ulicy Hubala jest niewielka. Odległość z ulicy Hubala do najbliższego przystanku przy rondzie 

Unii Europejskiej to ok. 400 m. Komunikacja miejska generuje Miastu coraz większe koszty 

utrzymania, a niestety liczba pasażerów maleje. Prezydent dodał, że temat funkcjonowania 

komunikacji miejskiej zostanie skierowany na Komisję Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

celem dalszych analiz. 

Jackowi Juszkiewiczowi 

1.  Zdzisław Przełomiec poinformował, że o zwołanie sesji w terminie 25 kwietnia, zwrócili się 

wnioskodawcy Stanowiska w sprawie przyjęcia Karty Samorządności. Radni chcieli mieć 

możliwość ewentualnego udziału w Forum Samorządowym w Białymstoku w dniu                       

26 kwietnia. Dodał, że rolą Przewodniczącego jest zapewnienie sprawnego przebiegu sesji. 

Termin obrad jest sprawą umowną, nigdzie nie uregulowaną. Ponadto o zmianie terminu sesji 

Radni zostali wcześniej poinformowani drogą sms. Materiały sesyjne zostały również 

dostarczone radnym dzień wcześniej. 

2. Prezydent poinformował, że Policja zobowiązała się do przyjrzenia się tematowi 

zwiększonego ruchu pojazdów ciężarowych na ulicy Powstańców Wielkopolskich.   

3. Uszkodzona studzienka kanalizacyjna na skrzyżowaniu ulic Powstańców Wielkopolskich        

i Partyzantów zostanie naprawiona.  

Zbigniewowi De- Mezerowi 

1. Łukasz Kurzyna poinformował, że od 1 lipca 2017r. wchodzą z życie przepisy nakazujące 

rozdział odpadów komunalnych na 4 frakcje. Plastik z metalem, papier, szkło, odpady 

biodegradowalne. W przypadku naszego miasta zmiana jest niewielka ponieważ już 

rozdzielamy odpady na 3 frakcje - plastik z metalem, papier i szkło. Do tej pory odpady 

biodegradowalne trafiały do odpadów zmieszanych i nie stanowiło to problemu, ponieważ 

technologia selekcji w PGO pozwala na ich wydzielenie. Po zmianie przepisów będziemy 

zobligowani do wprowadzenia dodatkowego rozdziału odpadów. Trwają analizy i rozmowy        

z zarządcami nieruchomości o potrzebach technicznych nowych rozwiązań. W przypadku 

Suwałk, zmiany będą wprowadzane w drugiej połowie 2018 roku. Być może w celu obniżenia 

kosztów, w przypadku budownictwa jednorodzinnego, wprowadzimy możliwość stosowania 

przydomowych kompostowników. Szczegóły zostaną przedstawione pod koniec 2017 roku. 

Przewidywany wzrost kosztów to około 300 tys. złotych rocznie. 

2. Łukasz Kurzyna poinformował, że przystanek przy PKP będzie przywrócony lecz w innym 

miejscu. Dla wysiadających przystanek będzie zlokalizowany  przed wjazdem na teren dworca 

od ulicy Utrata. Przystanek dla wsiadających będzie zlokalizowany na wysokości sklepu 

spożywczego vis a vis parku. Będzie to przystanek na żądanie z pełną wiatą przystankową. 

Jedyną niedogodnością dla pasażerów dworca PKP będzie przejście przez park do nowego 

przystanku. 

Zbysławowi Grajkowi 

Prezydent poinformował, że książka George Orwella „ Rok 1984” jest dostępna w Bibliotece 

Publicznej w Suwałkach i nie ma potrzeby jej zakupu.  

Karolowi Kornelukowi 
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1. Prezydent poinformował, że uszczelnienie kostki brukowej na ulicy Kościuszki nie 

przyniosło zakładanego rezultatu. Zapadnięta kostka będzie naprawiana na bieżąco zaś                 

w przyszłości trzeba będzie przeprowadzić całościowy remont wraz z wymianą                                   

i wzmocnieniem podbudowy. 

2.  W kwestii nieprawidłowego wskazania termometru Prezydent poinformował, że wynika to 

z nagrzewania się nasłonecznionej ściany, do której jest zamontowany. W przyszłości 

termometr będzie przeniesiony na budynek Urzędu Miasta przy ulicy Noniewicza 71. 

 

Ad pkt. 21 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Z. Koncewicz zadał pytanie Z. Przełomcowi, czy jeśli 5 radnych zgłosi się do 

Przewodniczącego Rady o wyznaczenie im odpowiadającego terminu sesji, to czy taki wniosek 

zostanie potraktowany pozytywnie. 

Z. Przełomiec odpowiedział, że Przewodniczący jest zobowiązany brać pod uwagę sugestie 

radnych. Każda sytuacja będzie rozpatrywana indywidualnie. 

 

Ad pkt. 22  

Zamknięcie obrad. 

Z. Przełomiec poinformował, że w dniu 3 maja w ogrodach Muzeum im. M. Konopnickiej 

odbędzie się akcja społecznościowa Puzzle Wolności oraz II Wielki Suwalski Test o Józefie 

Piłsudskim. Organizatorzy Jerzy Brzozowski dyr. Muzeum Okręgowego oraz Maciej 

Ambrosiewicz Prezes Augustowsko-Suwalskiego Tow. Naukowego serdecznie zapraszają do 

wzięcia udziału w wydarzeniach. Korespondencja w tej sprawie została p. radnym dostarczona. 

K. Korneluk zaprosił radnych na obchody Święta Pracy. 

I. Schabieńska  zapytała ilu samorządowców pojedzie w dniu jutrzejszym  na spotkanie w 

Białymstoku. Dodała, że suwalscy nauczyciele nie czują strachu przed reformą oświatową. 

Stwierdziła, że w oświacie zawsze brakuje pieniędzy i nie należy tej sytuacji łączyć z władzą 

obecnie rządzącą. 

Z. Przełomiec przypomniał o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego wg stanu na 31 

grudnia 2016 r. . 

 

Pezwodniczący poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 31 maja 2017r. o godz. 

1000 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.  

                                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził:                                                                  
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Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


